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RG- 0002.P.V.2011          
     
 

P R O T O K Ó Ł   NR   V/ 2011 
 

z Sesji Rady gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu  24 lutego 2011 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum- Przewodniczący poinformował, Ŝe jest obecnych 13 radnych,                      
co stanowi niezbędne qorum do podjęcia uchwał.  
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad: w punkcie tym Przewodniczący Rady złoŜył wniosek formalny                
o wprowadzenie dwóch uchwał.  
 Za wprowadzeniem uchwały w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie przepisów 
porządkowych regulujących sprawę ograniczenia uŜywania materiałów i artykułów 
pirotechnicznych tzw. widowiskowych na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą- Radni 
opowiedzieli się jednogłośnie 13-stoma głosami „za”- uchwała została wprowadzona na 
pozycję nr 12 niniejszego porządku.  
 Za wprowadzeniem uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2011/2012- Radni 
opowiedzieli się 10 głosami „za”, 0 głosów wstrzymujących, 3 głosy przeciwne- uchwała 
została wprowadzona na pozycję nr 13 niniejszego porządku.  
 Następnie Przewodniczący przeszedł do odczytania porządku obrad po 
wprowadzonych zmianach. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami 
Punkt 7-8. 
Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych. Zapoznanie się z  ofertą  usług 
kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2011 r. Działalność zespołów 
muzycznych, oraz grup podtrzymujących tradycje lokalne. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysów i Rad Sołeckich. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu w Uchwale nr III/11/2010 z dnia 30 grudnia 
2010 r. zmieniającej uchwałę w sprawie budŜetu na 2010 rok.  
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie przepisów porządkowych 
regulujących sprawę ograniczenia uŜywania materiałów i artykułów pirotechnicznych tzw. 
widowiskowych na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2011/2012. 
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14. 
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Sprawy bieŜące. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie Sesji. 
Do grona Radnych dołączył Radny Artur Borkowski- w związku z powyŜszym obecnych jest 
14 radnych. 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z IV sesji. 
 Przewodniczący przed przyjęciem protokołu zwrócił się do Radnych z pytaniem czy 
ktoś wnosi o naniesienie poprawek do protokołu. Radna Zofia Kędziora, pytała jaka jest 
procedura wnoszenia poprawek do protokołu, na piśmie czy ustnie w biurze rady, gdyŜ Radna 
wnosiła o naniesienie poprawek i nie zostały one uwzględnione. Chodziło o naniesienie 
poprawki gdzie była mowa o odnowie wsi, według Radnej powinno być odnowa wsi Dębno 
nie Boguszyn, oraz o zmianę gdzie Radna wyraŜa zdanie, Ŝe mieszkanka Boguszyna jadąc 
drogą wojewódzką upadła i złamała nos, Radna informowała, Ŝe nie odnotowano,                          
Ŝe wydarzenie miało miejsce w sołectwie Boguszyn, napisano, Ŝe na drodze wojewódzkiej.  
Przewodniczący informował Radną, Ŝe procedura jest dowolna, moŜna złoŜyć wniosek                     
o naniesienie poprawek na piśmie, mailem, w biurze rady ustnie, nie ma narzuconej 
procedury. Przewodniczący odniósł się równieŜ do propozycji poprawek jakie zgłosiła Radna, 
informując, Ŝe poprawki zostały Przewodniczącemu przekazane. Po dwukrotnym odsłuchaniu 
nagrania Przewodniczący nie wyraził zgody na naniesienie poprawek, gdyŜ protokół w pełni 
odpowiada nagraniu. Przewodniczący zaznaczył, Ŝe protokół jest odzwierciedleniem tego co 
ktoś mówi, a nie tego co ktoś w danej chwili myśli. Faktem jest, Ŝe w jednej z wypowiedzi 
padły słowa o odnowie wsi Boguszyn, winno być Dębna, gdyŜ planu odnowy Boguszyna nie 
ma,  jednakŜe takie słowa padły. JeŜeli chodzi o wypowiedź gdzie Radna mówiła o dziurach 
na drodze, to po odsłuchaniu nagrania nie było wzmianki na temat tego, ze dziury znajdują się 
w sołectwie Boguszyn. Być moŜe Radna miała coś takiego na myśli, ale takie słowa nie 
padły. A nie moŜe dojść do sytuacji, Ŝe protokół będzie odzwierciedleniem tego co ktoś chciał 
powiedzieć a nie powiedział. Pan Janusz Janicki na zakończenie dodał, Ŝe jeŜeli Radna upiera 
się przy swoim zdaniu, jest nagranie z sesji moŜna je w chwili obecnej odsłuchać, moŜna teŜ 
podczas przyjmowania protokołu wnieść sprzeciw. Radna Kędziora dodała, Ŝe jest to 
zapisanie nieprawdy w protokołe, gdyŜ Boguszyn nie startował w ogóle do odnowy wsi. 
Przewodniczący informował, Ŝe protokół to odzwierciedlenie nagrania z posiedzenia sesji, 
jeŜeli padły takie słowa, to zostały one zapisane,  nie moŜna doprowadzać do tego Ŝe zapisuje 
się to co ktoś myślał, bo za miesiąc kaŜdy Radny przyjdzie ze stwierdzeniem, Ŝe właściwie 
nie o tym myślał co zapisano. Pan Czesław Jarecki potwierdził, Ŝe takie słowa padły, nagranie 
daje 100% pewność. Protokół przyjęto 13 głosami za, 0 przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
 Przewodniczący poinformował, Ŝe systematycznie co tydzień odbywają się dyŜury, na 
których w ostatnim czasie nikt się nie zjawił, jednakŜe mieszkańcy, zaczęli interesować się 
wyborami sołeckimi, ludzie dostrzegli, Ŝe w momencie gdy pojawił się fundusz sołecki rola 
Sołtysa wzrosła, Sołtys ma większe pole działania w swoim sołectwie. Pan Janusz Janicki 
dziękował równieŜ, za organizację Ogólnopolskiego Turnieju Piłki NoŜnej, Panu Ireneuszowi 
Janickiemu. Przewodniczący wyraził zadowolenie z wysokiego poziomu turnieju, podczas 
którego udział brali zarówno chłopcy jak i dziewczynki z całej Polski. 
Przewodniczący dziękował takŜe Panu Wawrzyniakowi oraz Panu Jareckiemu za pomoc                 
w organizacji XV Turnieju Tenisa Stołowego o Puchar Rady Gminy.  
Przewodniczący poinformował, Ŝe odbyły się dwa zebrania w Klęce, na których ze względów 
zdrowotnych Przewodniczący nie pojawił się. Natomiast uczestniczył w spotkaniu 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, podczas którego wybrano nowego prezesa OSP Nowe Miasto     
n. Wartą, Pana Damiana Mrozińskiego.  
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt zawiadomił, Ŝe na dzisiejszej sesji zostanie podjęta uchwała,                                 
z wyznaczonymi terminami wyborów sołeckich, które planowane są w miesiącu marcu. 
Ponadto Pan Wójt poinformował, Ŝe w tym miesiącu zostały podpisane umowy w PROW-ie, 
na odnowę wsi: Klęka, Wolica Kozia, Szypłów, Dębno. Podpisano umowy z zakresu 
podstawowych usług, co dotyczy modernizacji oczyszczalni, hydroforni oraz sieci 
wodociągowej w Chociczy, czas realizacji zamyka się w okresie 2 lat.  
Wójt wspomniał, równieŜ o rozstrzygniętym konkursie dla Organizacji Pozarządowych, 
konkurs odbył się według kryteriów, które przyjęła rada, dotyczyły one przedsięwzięć 
kulturalnych, oraz z zakresu sportu. Konkurs wygrała Ochotnicza StraŜ PoŜarna z Klęki oraz 
Stowarzyszenie Pomocy „SOS”. Jeden wniosek ze względu na naruszenie regulaminu został 
odrzucony. Wójt zawiadomił, Ŝe w okresie ferii zimowych gmina zajęła się zwiększeniem 
bezpieczeństwa dla dzieci dojeŜdŜających do szkoły, dotyczy to Chociczy, Kolniczek                           
i  Boguszyna, kierowcy są bardzo zadowoleni, poniewaŜ teraz bezpiecznie mogą zawracać 
autobusy przyjeŜdŜające po odbiór dzieci. Wójt informował, Ŝe będzie zamknięty przejazd 
kolejowy w Chociczy od 28 lutego przez okres dwóch   tygodni. Zostanie zmieniona 
komunikacja autobusowa, oraz piesza. Wójt dodał, równieŜ, Ŝe w ostatnim czasie nie było 
odśnieŜania dróg, ale gmina zajęła się łataniem dziur na drogach gminnych.  
Ad 7-8) Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych. Zapoznanie się                 
z  ofertą usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2011 r. 
Działalność zespołów muzycznych, oraz grup podtrzymujących tradycje lokalne. 
 W punkcie tym głos zabrała jako pierwsza Pani Krystyna Muzolf, Dyrektor Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście nad Wartą. Pani Dyrektor przedstawiła Radnym oraz 
zaproszonym gościom, program pracy Biblioteki, oraz poziom zainteresowania mieszkańców 
działalnością  Biblioteki. Plan pracy Biblioteki stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 Następnie głos zabrał Pan Maciej Kuderczak, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 
który przedstawił plan pracy GOK-u, oraz zainteresowanie imprezami jakie odbywają się na 
terenie Gminy. Plan pracy GOK-u stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
� Po zakończonej wypowiedzi Pani Muzolf, oraz Pana Kuderczak głos zabrał 
Przewodniczący Rady, który wyraził zadowolenie z szeroko rozbudowanego planu pracy 
zarówno GOK-u jak i Biblioteki. Oferty placówek są skierowane do róŜnych grup 
społecznych dzieci, młodzieŜy oraz osób dorosłych a nawet starszych. Przewodniczący 
podkreślał, Ŝe w Gminie Nowe Miasto dzieje się bardzo duŜo, tylko naleŜy z tej oferty 
skorzystać. 
� Kolejno Radna Julia Rzepka, informował, Ŝe jako przedstawiciel Stowarzyszenia 
Miłośników Ziemi Nowomiejskiej przyznaje iŜ współpraca z Biblioteką układa się bardzo 
dobrze, nigdy placówka nie odmówiła pomocy w jakichkolwiek organizowanych imprezach. 
Radna wyraziła zdanie, Ŝe inne gminy mogą pozazdrościć tak aktywnych, działań Biblioteki 
Publicznej. Radna proponowała, Ŝeby zajęcia w GOK-u odbywały się w późniejszych 
godzinach, gdyŜ nie kaŜdy moŜe pozwolić sobie na udział w jakichkolwiek zajęciach w 
godzinach pracy  tj. między 700 a 1500. Radna podkreślała, Ŝe zapewne mała aktywność 
mieszkańców pojawia się nie tylko w naszej gminie, jest to problem ogólnoświatowy.  
� Radny Wincenty Pawelczyk proponował, aby grupę taneczną Laskowiacy wypromować 
poza nasza gminą, aby pokazać jak zdolne są dzieci na terenie gminy Nowe Miasto n. Wartą.  
� Przewodniczący Rady zachęcał Radnych, oraz zaproszonych gości do podsuwania 
pomysłów na działania organizowane w GOK-u. Pan Janicki wyraził zdanie, Ŝe działania                 
w GOK-u są bardzo szerokie, Dyrektor wykazuje się duŜą aktywnością, problem tkwi                         
w mieszkańcach, którzy zamykają się, nie uczestnicząc w imprezach, zabawach czy 
warsztatach organizowanych w GOK-u. 
� Radny Juliusz Twardowski proponował, aby ściągać do naszej gminy pewne grupy 
teatralne, poniewaŜ nie kaŜdego stać aby jechać do teatru do Poznania.  
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysów i Rad Sołeckich. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym głos oddał Panu Wójtowi. 
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 Pan Wójt informował, Ŝe terminy zebrań są powieleniem terminu sprzed czterech lat. 
Zebrania wiejskie będą podzielone na dwie części. W pierwszej części odbywać się będą 
konsultacje społeczne na temat nowo opracowanych statutów sołectw. W drugiej części 
odbędą się wybory Sołtysa a następnie Rady Sołeckiej.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za podjęciem 
uchwały. 
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr V/ 18 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu w Uchwale nr III/11/2010                   
z dnia 30 grudnia 2010 r. zmieniającej uchwałę w sprawie budŜetu na 2010 rok.  
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. 
 Radna Ewa Andrzejewska zwróciła uwagę, iŜ jest błąd w uchwale, dokładnie                        
w numerze pisma z Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Przewodniczący po naniesieniu poprawki zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały. 
Podziękował takŜe Radnej za zwrócenie uwagi. 
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, 0 głosów wstrzymujące, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr V/ 19 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie przepisów 
porządkowych regulujących sprawę ograniczenia uŜywania materiałów i artykułów 
pirotechnicznych tzw. widowiskowych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr V/ 20 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia              
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2011/2012. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. Pan Janusz Janicki informował, Ŝe 
według stanu prawnego taryfy zostają zatwierdzone w drodze uchwały Rady Gminy,  Rada 
Gminy podejmuje uchwałę w terminie 45 dni od dnia złoŜenia wniosku przez Wójta Gminy. 
Rada przyjmuje równieŜ uchwałę o odmowie zatwierdzenia taryf proponowanych przez 
Wójta Gminy jeŜeli są one sporządzone, niezgodnie z przepisami prawa. Przewodniczący 
informował, Ŝe jeŜeli Radni nie zgadzają się z taryfami Wójta i chcą podjąć uchwałę                   
o odmowie zatwierdzenia taryf to musi być wskazane do jakiego naruszenia prawa przez 
Wójta doszło. Przewodniczący dodał, Ŝe jest to odpowiedź, na to co Pan Mroziński 
przypomniał, na komisji, Ŝe powinna zostać przygotowana uchwała w sprawie zatwierdzenia 
bądź nie zatwierdzenia taryf wody, jednakŜe w ocenie Przewodniczącego wszystkie taryfy 
przedłoŜone przez pana Wójta Radzie w poprzedniej kadencji zostały sporządzone zgodnie                 
z przepisami prawa.  Na zakończenie Przewodniczący dodał, Ŝe według § 8 ustawy                         
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, w przypadku nie 
zatwierdzenia przez Rade taryf proponowanych przez Wójta stawki proponowane przez 
Wójta wchodzą  w Ŝycie po upływie 70 dni od dnia złoŜenia wniosku o zatwierdzenie taryf. 
W związku z powyŜszym naleŜy zaznaczyć Ŝe Rada nie jest władna do tego aby podjąć 
uchwałę w której narzuca stawki wody inne niŜ proponowane przez Wójta. 
� Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, Ŝe w gminie  Nowe Miasto  jest sytuacja 
gdzie Wójt proponuje stawki wody i ścieków. W innych gminach jest spółka wodociągowa, 
jest zakład budŜetowy, jest organ realizujący tj. burmistrz, który zatwierdza stawki wody.                    
W gminie Nowe Miasto firmą która dostarcza wodę jest Urząd Gminy i odpowiednie słuŜby, 
przygotowujące wniosek taryfowy, a Wójt wniosek zatwierdza. JeŜeli chodzi o wodę to 
koszty eksploatacji sieci wodociągowej zamykają się w kwocie 829 tys. zł, w tych kosztach 
znajdują się takie pozycje jak: energia stanowiąca 133 tys. zł., wynagrodzenia z narzutami 
111 tys. zł., amortyzacja i odpisy umorzeniowe zamykające się w kwocie 244 tys. zł. Z opłat 
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za wodę gmina zbiera 676 tys. zł, w związku z powyŜszym gmina dopłaca 153 tys. zł.  Gdyby 
nie była liczona amortyzacja to gmina do interesu nie musiałaby dopłacać. Wójt dodał, Ŝe są 
bardzo niskie koszty pracownicze, koszty energii są dość wysokie. JeŜeli patrzyłoby się na 
podniesienie wody procentowo dzięki czemu pokryte byłyby koszty to naleŜałoby podnieść 
wodę o 18 %, tj. woda zamykałaby się w kwocie 2,50 zł netto. JeŜeli chodzi o ścieki to koszty 
zamykają się w kwocie 832 tys. zł., z czego na wynagrodzenia idzie 197 tys. zł., energia 157 
tys. zł.- energia jest wyŜsza gdyŜ tłoczenie ścieków jest zabiegiem czasami powtarzanym 
kilkakrotnie, zanim trafi do oczyszczalni, koszty amortyzacji zamykają się w kwocie 357 tys. 
zł.  Kwota przychodów za ścieki zamyka się w kwocie 399 tys. zł., aby ścieki były 
odprowadzane po kosztach to naleŜałoby podnieść o 52 %, czyli musiałyby być na poziomie 
5 zł netto.  
Wójt dodał, Ŝe w niektórych gmina koszty wody i ścieków są bardzo zbliŜone do naszych, ale 
są teŜ gminy gdzie koszty są o wiele większe. Według taryfikatora proponowanego w chwili 
obecnej przez Wójta gmina jest w stanie utrzymać dostawę wody na obecnym poziomie.  
Na zakończenie Wójt dodał, Ŝe  jeŜeli chodzi o ściągalność to jest lista dłuŜników na której 
widnieje ok. 779 nazwisk. Na wykazie są równieŜ osoby zasiadające na sali posiedzenia sesji, 
poniewaŜ wystarczy nie zapłacić jednej raty i juŜ jego nazwisko jest przerzucone przez 
system na listę dłuŜników, są tez nieistniejące firmy, przedsiębiorcy, naleŜy dodać Ŝe na tej 
liście 70 % nazwisk zostało usuniętych poniewaŜ dług uregulowano. Na liście został pewien 
procent ludzi którzy zawarli z urzędem ugodę na spłatę np. w ratach, ale są i tez firmy                       
i instytucje które np. od 10 lat nie istnieją.  
� Głos zabrał pan Przewodniczący który wyraził zdanie, Ŝe gmina musi dąŜyć małymi 
krokami do tego, aby dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków odbywało się po kosztach, 
nie naleŜy jednak podchodzić do tego zbyt drastycznie bo efektu w płatnościach nie będzie. 
Płace w gospodarce nie rosną od dwóch lat, są na takim samym poziomie, podwyŜki 
otrzymują tylko nauczyciele, emerytury rosną o wskaźnik inflacyjny 3,1 %, realne dochody 
po prostu maleją.  Dlatego naleŜy liczyć się z tym, Ŝe zbyt wysokie podwyŜki „uderzą”                
w społeczeństwo. NaleŜy bardziej skupić się na ściągalności, bo to boli tych którzy płacą 
systematycznie i w terminie. 
� Radny Juliusz Twardowski, poinformował, Ŝe naleŜy uświadomić ludziom, Ŝe jeŜeli nie 
będą płacili za wodę, to po prostu nie będzie moŜna zrobić czegokolwiek w gminie, bo gmina 
będzie musiała do interesu wodociągowego dopłacać z budŜetu.   
� Radna Julia Rzepka, przyznała rację panu Przewodniczącemu oraz Radnemu 
Twardowskiemu. Radna poparła zdanie Przewodniczącego, Ŝe naleŜy skupić się na 
ściągalności, a nie na drastycznych podwyŜkach, na które ludzi nie stać.  
� Radny Marek Mroziński, proponował, aby długi firm które juŜ nie istnieją, a są na liście 
dłuŜników umorzyć, poniewaŜ prasa nie ma świadomości  dlaczego jest taka kwota długu                  
i pisze, Ŝe gmina ma pół miliona długu, co dla mieszkańców jest nie do zaakceptowania,                  
a w rzeczywistości, większa część długa jest juŜ nie do ściągnięcia.  
W związku z brakiem dalszych pytań i wniosków Przewodniczący zaproponował 
przegłosowanie uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr V/ 21 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 
 W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Ad 14-15) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
� Radny Wincenty Pawelczyk, w związku z ostatnią informacja jaka pojawiła się w mediach 
o zagryzieniu dziewczynki przez psa, proponował, aby pan Wójt wywiesił w kaŜdym 
sołectwie informację, Ŝe w przypadku pojawienia się w sołectwie bezpańskiego psa, naleŜy 
zgłosić to Sołtysowi, który od razu sprawę będzie monitował policji.  
Następnie Radny informował, Ŝe pojawiła się w gazecie średzkiej informacja o nominacji 
maratonu MTB Hermanów jako wydarzenie roku 2010 w Powiecie Średzkim, zdaniem 
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Radnego jest to promocja naszej gminy dlatego zachęcał do kupowania gazety i wysyłania 
kuponów.  
� Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe w zeszłym roku gmina Jarocin przeprowadziła bal 
dobrych aniołków, w tym roku będzie kolejna impreza, pod inna nazwą, Radna proponowała 
aby Gmina  Nowe Miasto przyłączyła się do akcji.  
� Radny Marek Mroziński pytał czy coś dzieje się w kierunku wniosku złoŜonego o wymianę 
nawierzchni boiska szkolnego w Klęce. 
� Przewodniczący informował Radnego, Ŝe na posiedzeniu komisji wniosek zostanie 
omówiony. Przewodniczący proponował, aby Radni do następnej sesji przemyśleli sprawę 
zabezpieczenia bądź nie, środków na przyszłoroczny fundusz sołecki. GdyŜ ustawa nakazuje 
przyjęcie do końca marca uchwały o wyodrębnieniu lub nie wyodrębnieniu środków                       
na fundusz sołecki.  
� Radny Twardowski pytał, czy koszty utrzymania kotłowni w Klęce jakie otrzymali Radni 
są za rok czy za jakiś dłuŜszy okres. 
� Pan Wójt informował, Ŝe jest to rozliczenie za 10 lat, kotłownia jest obsługiwana przez 
gminę od ok. 15 lat. Wójt dementował, pogłoski, Ŝe gmina utrzymuje kotłownię według 
kalkulacji za okres 10 lat gmina była na minusie w kwocie 589,00 zł. Wójt dodał, Ŝe piec jest 
cały zmodernizowany, części były sprowadzane z Niemiec, namawiał mieszkańców aby 
kotłownie przejęła wspólnota, poniewaŜ jest to dodatkowe obciąŜenie dla gminy, która nie ma 
obowiązku sprawowania nadzoru nad kotłownią mieszkańców, którzy mają wykupione lokale 
na własność. Wójt dodał, Ŝe i z wykupem były kłopoty poniewaŜ po przekazaniu bloków 
przez zakład Herbapol do gminy mieszkańcy nie byli chętni wykupieniu mieszkań po 
namowach i wielu rozmowach z mieszkańcami wszyscy lokale kupili na własność, pozostała 
tylko kotłownia, która stanowiła odrębny obiekt. Na zakończenie Wójt dodał, Ŝe nie moŜna 
mieszkańców zmusić do przejęcia kotłowni.  
� Radny Zenon Wojciechowski pytał czy będzie remontowana droga na odcinku KsiąŜ Wlkp. 
– Klęka. Radny dodał, Ŝe są takie dziury, Ŝe nawet z minimalna prędkością nie moŜna ich 
ominąć, poniewaŜ są rozsiane po całej drodze, ostatnio uległa wypadkowi mieszkanka 
Boguszyna. Jest odcinek drogi od ulicy Wiśniowej w Boguszynie do ulicy Akacjowej gdzie 
znajduje się chodnik, Radny proponował, aby wydzielić część chodnika dla rowerzystów, 
chociaŜ do czasu remontu drogi, aby uniknąć kolejnego wypadku. 
� Wójt zawiadomił, Ŝe naleŜy złoŜyć pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich, być moŜe uda 
się postawić znak.  
� Radna Zofia Kędziora przypomniała, Ŝe Rada Sołecka wsi Boguszyn wystosowała pismo 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich właśnie w tej sprawie, nawet pan Wójt poparł pismo 
Sołectwa, ale po dzień dzisiejszy nie otrzymała Rada Sołecka odpowiedzi.  
� Radna Julia Rzepka, wracając do sprawy kotłowni w Klęce wyraziła zdanie, Ŝe bardzo nie 
podobał się Radnej poziom zebrania w Klęce. GdyŜ na przedostatniej komisji gdy został 
poruszony temat kotłowni w Klęce pan Wójt obiecał przedstawić Radnym kosztorys 
utrzymania kotłowni, jednakŜe Radni otrzymali go z opóźnieniem, po spotkaniu                             
z mieszkańcami. Radna wyraziła zdanie, Ŝe jest bardzo rozczarowana postawą pana Wójta. 
Zarzuciła Wójtowi, Ŝe przyszedł na zebranie przepraszać mieszkańców, a nie po to aby 
przedstawić uzgodnienia z Radą. Radni zostali wygwizdani na tym spotkaniu, a pan Wójt na 
to nie zareagował, tylko mówił coś innego niŜ na komisji, Radna dodała, Ŝe ze strony Wójta 
nie było dobrej woli, załatwienia tego co było uzgodnione na posiedzeniu komisji. Na 
zakończenie Pani Julia Rzepka dodała, Ŝe nie chodzi o samo dostarczanie ciepła, w kotłowni 
jest wiele zaniedbań m. in. przeterminowane 10 letnie gaśnice.    
� Wójt informował Radną, Ŝe na samym początku zebrania przeprosił mieszkańców za to,               
Ŝe musieli marznąć w okresie świąt, kiedy spotykają się przy wigilijnym stole z najbliŜszą 
rodziną, a w mieszkaniach było 13 do 15oC. Pan Podemski dodał, Ŝe ludzi za takie 
niedogodności po prostu naleŜy przeprosić, a wcześniej nie było ku temu okazji. W dalszej 
części zebrania Wójt mówił tylko o wspólnocie, nakłaniając mieszkańców do zawarcia 
wspólnoty i przejęcia kotłowni, którą naleŜy modernizować, wymieniać instalację itd.                
Wójt dementował plotki Ŝe podatnicy łoŜą środki finansowe na utrzymanie kotłowni, 
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mieszkańcy płacą tyle ile się naleŜy za utrzymanie kotłowni, gmina nie zarabia ani nie 
dokłada do utrzymania bloków w Klęce.   
� Radny Juliusz Twardowski pytał skąd gmina wzięła 65 tys. zł na remont pieca skoro co 
roku przychody i wydatki za ogrzewanie bloków wychodzą na zero. Radny dodał, Ŝe jeŜeli 
nie zepsułby się piec byłoby odłoŜone 65 tys. zł naleŜałoby to oddać mieszkańcom.  
� Wójt informował Radnego, Ŝe dlatego naleŜało zrobić to rozliczać w trybie dłuŜszym 
poniewaŜ są lata gdzie jest bardzo duŜa „górka” w dochodach,  a są lata gdzie jest spadek. 
� Radny Pawelczyk odniósł się do sprawy wydzielenia pasa dla rowerzystów na chodniku 
przy drodze wojewódzkiej, Radny informował, Ŝe Zarząd Dróg Wojewódzkich na pewno nie 
wyrazi na coś takiego zgody gdyŜ chodniki nie spełniają technicznych wymogów pod 
względem szerokości,  policja ma tego świadomość więc przymyka oko, gdy rowerzysta 
jedzie poboczem chodnika nie zagraŜając pieszym. 
Radny dodał, ze jeŜeli chodzi o przychody i wydatki za ogrzewanie bloków, to nie ma czegoś 
takiego ze jak wychodzi się na plus to wypłaca się mieszkańcom nadpłatę, po prostu kolejny 
miesiąc obniŜa się czynsz i wychodzi się na prostą.  
� Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, Ŝe kaŜdy chciałby tak tanio się ogrzewać, 
poniewaŜ kwota 1800 zł rocznie na jednego mieszkańca za ogrzewanie, która daje ok. 150 zł 
miesięcznie,  jest bardzo niską kwotą. Radny wyraził pogląd, Ŝe Wójt bierze sobie na głowę 
kłopot którego brać nie musi. Radny na zakończenie wypowiedzi dodał, Ŝe dobrze Ŝe na 
zebraniu byli tylko mieszkańcy bloków, poniewaŜ jakby byli wszyscy mieszkańcy Klęki                   
to doszłoby do rękoczynów.     
� Sołtys wsi Klęka, Pan Grzegorz Gogulski informował, Ŝe znając ludzi z bloków z Klęki 
moŜna wnioskować, Ŝe sami z siebie wspólnoty nie zorganizują. Mieszkańcy bloków                        
w Klęce- zdaniem Sołtysa- myślą tylko o własnych interesach. W blokach nie występuje tylko 
problem 10- letnich gaśnic, ale i przestarzałych rur, grzejników co w kaŜdej chwili moŜe się 
zupełnie zepsuć. Sołtys prosił o zwołanie jeszcze kolejnych zebrań, aby przekonywać 
mieszkańców do załoŜenia wspólnoty.  
� Sołtys wsi Chromiec, pan Lęon Figaj prosił Wójta o uregulowanie sprawy kodów 
pocztowych, poniewaŜ zrobił się bałagan część mieszkańców np. sołectwa Chromiec ma kod 
pocztowy 63-040 Nowe Miasto, a część kod pocztowy 63-041 Chocicza i nie wiadomo który 
jest prawidłowy. 
Sołtys pytał równieŜ czy dojdzie do skutku budowa drogi Chromiec- KsiąŜ Wlkp., była                   
w zeszłym roku podejmowana uchwała w sprawie porozumienia w tej sprawie. 
� W odpowiedzi Wójt zawiadomił, Ŝe ma świadomość, Ŝe jest z kodami pocztowymi 
bałagan, juŜ kilkakrotnie pracownicy urzędu sprawę próbowali wyjaśnić, ale wciąŜ są 
dokonywane zmiany w Urzędzie Pocztowym.  
Wójt dodał, Ŝe jeŜeli chodzi o drogę Chromiec- KsiąŜ,  sprawa stanęła na podjętej uchwale                 
i nic dalej nie wiadomo.  
� Przewodniczący Rady informował, Ŝe do biura rady dotarły pisma miedzy innymi                       
o wymianę nawierzchni na boisku w Klęce, oraz pismo z PKS-u z Kalisza o rekompensatę                 
w wysokości 50 tys. zł. 
� Pan Marek Mroziński, przypominał Wójtowi o sprzedaŜy działki w Klęce pod budowę 
sklepu spoŜywczego.  
� Radny Jacek Nyczke pytał czy znalazła akceptację prośba Radnego o przeznaczenie 20 tys. 
zł., odłoŜonych w rezerwie budŜetowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane na cel remontu dachu Kościoła w Dębnie.  
� Wójt informował Radnego, Ŝe na kolejnej sesji jeŜeli będzie wola Radnych środki zostaną 
przesunięte z rezerwy na remont dachu, Ksiądz parafii Dębno otrzymał od Wójta 
zaświadczenie, Ŝe środki zostaną przesunięte właśnie na ta inwestycję, poniewaŜ Ksiądz 
potrzebował takie zapewnienie do dokumentacji składanej do Wojewody na remont Kościoła.  
� Pani Violetta Rajczyk, Sołtys wsi Chwalęcin przypominała Wójtowi o prośbie 
mieszkańców budynków komunalnych, którzy wnioskowali o remont dachu który przecieka.  
� Radny Marek Banaszak pytał czy wiadomo kiedy będzie remontowana droga wojewódzka 
od Chociczy do Boguszyna. 
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� Wójt informował Radnego, Ŝe przetarg się odbył wygrała firma z Lisewa, ale kiedy 
dokładnie będzie droga robiona nie wiadomo, zapewne naleŜy poczekać aŜ nie będzie 
ujemnych temperatur.  
� Radny Jacek Nyczke pytał, czy w Radzie Sołeckiej moŜe zasiadać członek Komisji 
Rewizyjnej. 
� Wójt poinformował Radnego, Ŝe zrobi rozeznanie co na ten temat mówi ustawa.  
� Radny Zenon Wojciechowski pytał czy odbędzie się według wcześniejszych zamierzeń 
szkolenie z przedstawicielem Urzędu Skarbowego na temat wypełniania oświadczeń 
majątkowych. 
� Wójt informował, Ŝe na prośbę pana Wójta i Przewodniczącego Radni otrzymali pismo ze 
szczegółowymi wytycznymi na temat wypełniania oświadczeń majątkowych i to była 
odpowiedź Urzędu Skarbowego na prośbę przeprowadzenia szkolenia.  
� Radna Zofia Kędziora, odnosząc się do dyskusji na temat małej aktywności mieszkańców 
w Ŝyciu kulturowym gminy informowała, Ŝe po rozmowie z Dyrektorem GOK-u, jest 
zaskoczona niskim zainteresowaniem uczestnictwa w Podkoziołku, pan Dyrektor jeŜeli nie 
będzie więcej chętnych będzie musiał Podkoziołek odwołać. Radna apelowała, aby 
Samorządowcy zmobilizowali się i wyrazili wole uczestnictwa w imprezie, aby nie trzeba 
było imprezy odwoływać.    
Ad 16) Zamknięcie Sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki                   
o godzinie 1930 zamknął V Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała:      Zatwierdził: 
Podinspektor ds. rady gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
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